

“Kandahar-96” Award Rules

The “**Kandahar-96**” Award commemorates the 30th anniversary of the heroic feat accomplished by the crew of an Il-76 aircraft commanded by **Vladimir Ilyich Sharpatov**.

On August 16, 1996, after being held captive in Afghanistan, the crew escaped by taking off in their own aircraft from the airport in Kandahar.

Award Period

The award program will run from **August 1 through August 23, 2026**, inclusive.

During this period, the special event station **R1996A** will be active from Tyumen, Russia.

Bands and Modes

Contacts are valid on all amateur HF and VHF/UHF bands using the following modes:

- CW;
- SSB;
- digital modes.

Award Requirements

To qualify for the “**Kandahar-96**” Award, applicants must earn at least **30 points**.

Points are awarded as follows:

- each QSO with the special event station **R1996A** is worth **10 points**;
- each QSO with an amateur radio station from the Tyumen Region using a callsign with the **8L** or **9L** suffixes, as well as with **UA9JO** or **R9JV**, is worth **5 points**.

The award will be issued in electronic format after the applicant has fulfilled the requirements and the participating stations have uploaded their logs.

Положение о дипломе «Кандагар-96»

Диплом «Кандагар-96» учреждён в честь 30-летия подвига экипажа самолёта Ил-76ТД под командованием Владимира Ильича Шарпатова.

16 августа 1996 года экипаж российского транспортного самолёта совершил побег из афганского плена, самостоятельно подняв свой самолёт в воздух с аэродрома города Кандагар.

Период проведения

Дипломная программа проводится с **1 августа 2026 года по 23 августа 2026 года включительно**.

В этот период из города Тюмени будет работать специальная радиостанция **R1996A**.

Диапазоны и виды работы

Засчитываются радиосвязи, проведённые:

- на всех любительских КВ- и УКВ-диапазонах;
- телеграфом - CW;
- телефоном - SSB;
- цифровыми видами связи - DIGI.

Условия выполнения диплома

Для получения диплома «Кандагар-96» необходимо набрать не менее **30 очков**.

Очки начисляются следующим образом:

- за каждую радиосвязь со специальной радиостанцией **R1996A** - **10 очков**;

- за каждую радиосвязь с радиолюбителями Тюменской области, использующими позывные с суффиксом **8L, 9L**, а также с радиостанциями **UA9JO** и **R9JV** - **5 очков**.

Диплом выдаётся в электронном виде после выполнения его условий и загрузки журналов участвующих радиостанций.